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Říjen
Ty bože révy, který posíláš

paprsky slunce na nalité hrozny,
na zlaté hrozny, hrozny fialové,

buď milostivý.
Po teplých stráních vzpínají se k tobě

vášnivé keře roztančeným gestem,
zpívají, mluví, hovoří a prosí,

bys dal jim oheň, aby rozdaly jej,
bys vdech’ jim radost, aby vzkvetla v očích

zkalených trudem.
Neb my jsme lidé mdlí

a pro tvou slávu milujeme víno
a s číší jen se naše srdce pomodlí.

Zastupitelstvo obce
Výpis usnesení z 26. zasedání Zastupitelstva

obce Střelice konaného dne 5.9.2006 v zasedacím
sále obecního domu.
• Zastupitelstvo obce Střelice schvaluje program

jednání 26. zasedání ZO Střelice.
• ZO Střelice zvolilo za ověřovatele zápisu pana

Ing. Vojtěcha Fučíka a pana Miroslava Götha.
Do návrhové komise zvolilo paní Petru
Vidlákovou a pana Patrika Smutného.

• Zastupitelstvo obce Střelice bere
bez připomínek na vědomí kontrolu plnění
usnesení 25. Zastupitelstva obce Střelice.

• Zastupitelstvo obce Střelice bere
bez připomínek na vědomí zprávu o činnosti
Rady obce Střelice v době od 25. zasedání
Zastupitelstva obce Střelice.

• Zastupitelstvo obce Střelice souhlasí s tím,
aby obec Střelice prodala podniku Čepro, a.s.
pozemek p.č. 3363/2 v KÚ Střelice u Brna
o ploše 86 m2 za 15.000,- Kč.

• Zastupitelstvo obce Střelice souhlasí
s odkoupením dláždění cesty u jejich hrobů
v severní části hřbitova od sester dominikánek,
Tetčická 67, Střelice za částku 41.838,- Kč.

• Zastupitelstvo obce Střelice bere na vědomí
výši vyúčtování úprav vjezdů na Písečné ulici a
souhlasí s jejím proplacením firmě COLAS CZ,
a.s. ve výši celkem 243.033,- Kč.

• Zastupitelstvo obce Střelice bere na vědomí
způsob čerpání finančních prostředků na cestu
delegace Střelic do Assaga, pojištění účastníků
a na drobné pamětní dárky do výše dané
rozpočtem, tj. 100.000,- Kč.

• Zastupitelstvo obce Střelice souhlasí s prodejem
obecního pozemku p.č. 6872/4 o rozloze 405 m2

v KÚ Střelice u Brna panu Adolfu Smištíkovi,
Pod Lesem 18 za 150,- Kč za m2.

Zapsala: Ivana Pešková

Rada obce
Rada obce (dále jen RO) zasedala dvakrát,

a sice na 91. a 92. zasedání. Projednávala a
řešila následující záležitosti:
• RO doporučila a schválila obsah říjnového

Střelického zpravodaje.
• RO opět odesílala na MěÚ Šlapanice přestupková
řízení o přestupcích, které se udály na území
našeho katastru.

• RO pověřila místostarostu podáním žádosti na JMK,
odbor ÚP o posun termínu odevzdání projektu
konceptu ÚPO Střelice na 30.4.2007,
protože od 1.1.2007 bude platit nový stavební zákon.

• RO sleduje průběžně vývoj stavební akce „Přístavba
tělocvičny ZŠ ve Střelicích“. Dne 12.9.2006 se konal
kontrolní den č. 5. Počalo se zdít, dokončila se hlavní
kanalizace od objektu, provádí se montáž hlavní
vodovodní přípojky. Byl srovnán do roviny terén
mezi stavbou a hřištěm. Financování této akce jde
nyní plně ze státní dotace.

• RO dále sleduje vývoj akce na komplexní opravu
ulice Kozí Strana. Konal se čtvrtý a pátý kontrolní
den, kde se konstatovalo, že firma SEKV dodržela
slib a dokončila zapravení el. přípojek na fasádách
RD. Firma Stavos dokončila položení dešťového
kanalizačního řadu, subdodavatelská firma
Swietelski dokončila připojování RD na tuto
kanalizaci. Tato práce byla dosti složitá, u každého
byly jiné podmínky. Veškeré provedené přípojky
byly stavebním dozorem zdokumentovány
fotografiemi a odsouhlaseny pracovníky plynáren.
Firma Swietelski začíná s konečnými úpravami
povrchu ulice.

• RO dále řeší požadavek zastřešení pavlače
na DPS, projektant DPS dodal návrh i cenovou
kalkulaci. Návrh spolu se stavební komisí RO
schválila. Nyní se bude jednat o upřesnění ceny
dodávky a vše bude předloženo poslednímu
zasedání ZO ke schválení.

• RO se vyjadřovala k žádostem o stavební aktivity
občanů i organizací na našem katastrálním území.

• RO prověřovala návrh smlouvy projektanta
přístavby tělocvičny ZŠ na autorský dozor.

• RO schvalovala žádosti našich občanů o zavedení
pečovatelské služby.

• RO schválila návrh na zhotovení desky s názvem
pro DPS v oválném provedení.

• RO doporučila ZO ke schválení cenu za opravy
vjezdů k RD na ulici Písečná. Jednání ZO č. 26
návrh ceny schválilo. Jednalo se o částku
243.032,- Kč včetně DPH, v rozpočtu byla tato
suma plánována.

• RO se vyjadřovala k návrhu zadání změn č. II
územního plánu obce Omice.

• RO řešila nabídku JMK na zapojení se do systému
varování pomocí SMS zpráv.

• RO řešila požadavek občanů z ulice Ant. Smutného
na opravu havarijního stavu chodníku od ulice Příční
směrem k sokolovně.

• RO řešila stav zápisů do naší krásné obecní kroniky.
• Místostarosta a starosta provedli společné se

zástupci Pozemkového úřadu Brno-venkov a
Krajské vodohospodářské správy obhlídku
vodoteče Střelického potoka a obdrželi slib, že se
provede co nejdříve údržba Střelického potoka
hlavně v úseku od jeho prameniště po koupaliště a
též i na dolním toku od vedení VVN po jeho ústí
do Troubského potoka.

• RO připravovala technické zajištění návštěvy naší
delegace (20 žáků ZŠ a ZUŠ, 7 hasičů a 12
zástupců obce a doprovodu žáků) do italského
družebního města Assago u Milána. Ubytování a
stravování hradí italští přátelé, kteří na tuto akci
obdrží finance z EU. Cestu a dary našich účastníků
hradí obec.

• RO touto cestou velmi děkuje sponzorům na tuto
významnou událost: firmě STAVOS Brno, a.s.
(představitel pan Ing. Vojtěch Fučík) a firmě
ASO- DISTRIBUTOR, spol. s.r.o. (představitel pan
Pavel Jakubec).

• RO vzala ráda na vědomí zahájení stavby
autobusových zastávek IDS u hřbitova v obou
směrech. Investorem je Jihomoravský kraj,
stavebníkem je firma Firesta.

Luděk Sklenář, místostarosta

Podzimní ohně
Přišel podzim. Listí se barví a opadává, takže máme

co shrabovat. Ořezáváme i suché větve. Na vesnicích
se tradičně listí i suché větve pálí. Zákon to nezakazuje.
V naší obci zatím ani nemáme vyhlášku, která by se
tímto problémem zabývala, protože v minulém i tomto
volebním období jsme zastávali názor, že obec by
neměla jen a jenom zakazovat. Navíc je problematická
kontrola případného plnění či neplnění vyhlášky i postih
přestupníka. Jak problém řešit? Obec by mohla zajistit
kontejnery a opadané listí vyvážet. Dovedete si
představit, kolik by listí bylo a kolik by to stálo
(samozřejmě i občany, protože peníze obce jsou
penězi všech občanů). Takže zatím pálení nebylo
zakázáno. Ale všichni, kteří budou oheň zapalovat,
by si měli uvědomit, že kouř může někomu vadit. Proto by
listí i větve měly být suché, nevhodné je pálit za úplného
bezvětří. Do ohně určitě nepatří sáčky z PVC či jiných
nebezpečných látek. A slušný autor ohníčku ze raději
pozeptá sousedů, zda nemají pověšené prádlo či
zrovna nevětrají. Buďte ohleduplní k sousedům a
svému okolí, určitě se dočkáte i ohleduplnosti vůči vám.

Jindřich Mareš, starosta obce
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Střelické muzeum informuje
Na měsíc říjen připravilo Střelické muzeum výstavu,

na které si připomeneme stavební činnost v naší obci
v roce 1928. V tomto roce byla zahájena výstavba
domů v tzv. „nových Vršovicích“. Bylo postaveno
38 nových domů s popisnými čísly 385 - 427 a
u dalších 16 domů v obci došlo ke stavebním úpravám,
přestavbám a přístavbám. V roce 1928 byla v naší
obci neobyčejně rozsáhlá domovní výstavba a
na počet opravených domů a novostaveb to byl
rekordní, dosud nepřekonaný rok. Protože výstavní
prostory v muzeu všechny shromážděné dokumenty
okolo stavební činnosti nepojmou, rozdělí se výstava
na dvě části. První část výstavy se bude konat v neděli
8. října 2006 od 14.30 hod. do 18.30 hod. Budou
vystaveny dokumenty o stavební činnosti u patnácti
domů, u kterých došlo k opravám nebo přístavbám.
Dále pak budou prezentovány novostavby
s popisnými čísly 79, 210 a 385 - 399. Druhá část
výstavy bude přístupna v neděli 22. října 2006
od 14.30 hodin do 18.30 hodin. Představeny budou
materiály týkající se novostaveb s popisnými čísly
400 - 427. Obě výstavy se budou konat ve výstavní
síni Střelického muzea. Součástí výstav budou jako
obvykle dochované fotografie dotčených domů
a soupisy obyvatel bydlících v těchto domech.

Ing. Václav Dlapka

Stručná zpráva o významné události
Ve čtvrtek 21. září v časných ranních hodinách se

u obecního úřadu sešlo asi čtyřicet ospalců a několik
dalších lidí, kteří se s nimi přišli rozloučit. To delegace
obce, zástupci našich hasičů, děti ze základní školy
a základní umělecké školy odjížděli do italského města
Assago, aby našli přátele a aby představitelé naší
obce, francouzského města Nozay a Assaga
podepsali smlouvu o partnerství.

Pokusím se stručně sdělit, co se během tří dnů
odehrálo (později se snad podělíme i o další poznatky).
Takže jsme odjeli ve 4.03 hodin 21. září, cesta trvala
téměř přesně 15 hodin, protože jsme do Assaga dojeli
v 19.05 hodin Francouzi přijeli těsně před námi,
takže nás uvítal mnohohlasý „řev“. Děti ze Střelic
i z Nozay si převzaly italské rodiny u nichž strávily
tři noci. Střeličtí hasiči a jedna hasička byli převezeni
do stanového tábora, který vybudovala civilní obrana,
zbylí - tedy vedení delegací - do Jolly hotelu.
Rozdělování a stravování skončilo pozdě v noci.

Od druhého dne měly různé skupiny delegací
odlišný program. Děti byly zařazeny do tříd a učily se
společně s italskými dětmi, vedení delegací navštívilo
základní školu, hudební školu a školku s jeslemi. Hasiči
se seznámili s organizací požární zdravotnické
ochrany Milána (Assago lečí asi 10 km jižně od tohoto
velkoměsta). Odpoledne odjeli třemi autobusy
do Milána všichni, poznali Castello Sorczesco
(pevnost), viděli jsme budovu opery La Scala,
překrásnou pasáž Vittoria Emanuela II. a milánský
dóm. Večer jsme se všichni zúčastnili slavnostní
hostiny (bylo tam na 150 lidí) v Jolly hotelu, přítomni
byli i současní a minulí představitelé města a ti, kteří se
o uzavírání partnerství zasloužili.

Zamyšlení na konci volebního období
Vážení spoluobčané, v tomto měsíci skončí volební

období. Nyní se spíše dělají plány na příští volební období,
ale podle mého názoru je nutné ohlédnout se i zpátky
na to, co jsme udělali v tomto volebním období. Není
toho za čtyři roky málo (čistírna odpadních vod,
rekonstrukce školy, bytový dům, dům s pečovatelskou
službou, rekonstrukce Malé stránky, začátek výstavby
tělocvičny ZŠ, začátek rekonstrukce Kozí strany atd.).

Je ale třeba říci, že tyto úspěšné akce byly
dovedeny k cíli nejen díky nějakému jednotlivci či
jednotlivcům v čele obce, ale zejména proto,
že neexistovala řevnivost mezi volebními subjekty,
mezi zastupiteli, ať již patřili k nezávislým, KDU-ČSL,
ODS či KSČM, ale i proto, že dobře pracovali naši
předchůdci. Existovalo spíše vědomí, že na prvním
místě je vždycky prospěch obce. Na všech důležitých
věcech jsme se dokázali dohodnout v zastupitelstvu,
stejně tak v radě obce. Pracovité byly i komise a
výbory, jejich členům patří poděkování. A i velká
většina občanů obce dokázala podpořit
ty spoluobčany, které si zvolila za zastupitele,
v jejich snažení. Přál bych si (a přeji to vám všem),
aby takovýto stav byl v naší obci i v budoucnu. Pak se
podaří snad všechno, co si naplánujeme. Já sám budu
všechny dobré snahy podporovat, i když ne jako
starosta, protože jsem se rozhodl odejít do důchodu.
Pokud budu zvolen do zastupitelstva, budu se snažit
pracovat v něm co nejlépe.

Vážení spoluobčané, děkuji vám všem
za spolupráci i za dobrou atmosféru, která v obci
většinou je. Obvykle jsme dokázali najít společná
řešení, samozřejmé je, že někdy jsme se nedohodli.
Ale to už tak bývá. Poznal jsem mezi vámi mnoho
dobrých a sympatických lidí. Věřím, že i většina z vás
při jednáních se mnou byla spokojena.

Mgr. Jindřich Mareš, starosta obce

V sobotu dopoledne jsme jeli na výlet do krásného
středověkého města Vigevano a ke klášternímu
kostelu benediktinů v Marimondu. V šest večer se
uskutečnila mše svatá, jíž se zúčastnila většina členů
delegací. Po ní všechny členy delegací místní farář
pozval na večeři do velkého stanu vedle kostela,
na přilehlém hřišti hrály děti fotbal a ani se jim nechtělo
jít na závěrečnou akci dne - koncert žáků uměleckých
škol. Tento koncert se vydařil a byli jsme rádi, že nás
žáci střelické „zušky“ reprezentovali více než dobře.

V neděli dopoledne byla starosty Assaga, Nozay
a Střelic na náměstí před radnicí slavnostně
podepsána smlouva o partnerství, po podpisu
starosta Nozay i Střelic dostali pro sebe i spoluobčany
klíč od Assaga. Důležitost a slavnostní ráz
ceremoniálu byly podtrženy i účastí generálního
konzula České republiky v Miláně pana Ing. Karla
Berana a francouzského konzula v Miláně.
Pak už zbýval jen oběd ve školní jídelně. V čtvrt
na čtyři jsme se vydali na zpáteční cestu, ve čtvrt
na sedm v pondělí jsme zaparkovali (spokojení
a unavení) na náměstí Svobody před naší radnicí.

Děkujeme sponzorům, firmám Stavos a Jaso,
které pomohly naší reprezentaci.

Mgr. Jindřich Mareš, starosta obce
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Vážení spoluobčané,

představuje se Vám Sdružení nezávislých kandidátů Střelice, kteří se chtějí ucházet o Vaši přízeň v následujících komunálních
volbách. Domníváme se, že na úrovni obcí vůbec nejde o stranickou příslušnost. Záleží na tom, jak mnoho je představovaný
kandidát ochoten pracovat pro obec a své spoluobčany, jak ho lidé znají a jak se k nim chová.

V práci Zastupitelstva obce potom záleží jenom na zvolených lidech, kolik času a úsilí práci pro obec věnují. Pokud jsou
předsedy komisí, jestli a jak často svoji komisi svolávají a přicházejí s náměty na zlepšení života v obci.

 V právě končícím čtyřletém volebním období byly dokončeny, zkolaudovány a zprovozněny tři velké stavby - čistička odpadních
vod, bytový dům a dům s pečovatelskou službou. Mimo to proběhla rozsáhlá rekonstrukce základní školy v hodnotě 15,9 mil. Kč,
oprava budovy mateřské školy V Cihelně a kompletní rekonstrukce šaten, toalet a zařízení koupaliště. Značných úprav doznaly
obecní restaurace U nádraží a U Trnků. Byly vyčištěny kanalizační vpusti v celých Vršovicích. Podařilo se vytvořit pasport -
- schválený řád dopravních značek, přechodů a parkovišť zejména v nebezpečném úseku u koupaliště. Probíhá celková rekonstrukce
ulice Kozí strana. Byla zadána a rozpracována komplexní úprava územního plánu obce. Mimo menší částky dotací v celkové
hodnotě 5,1 mil. Kč byla získána dotace 14,6 mil. Kč na přístavbu tělocvičny základní školy. Se stavbou bylo započato v tomto
roce. Podařilo se vypořádat některé vleklé majetkoprávní vztahy. Byly přidělovány finanční příspěvky na kulturní akce a památky
v naší obci. Poprvé od roku 1989 také na farní kostel a církev Československou husitskou.

Při realizaci staveb se vedení obce muselo finančně vypořádat se změnou sazby DPH z 5% na 19 %. Na konci volebního období,
ve kterém se podařilo získat dotace ve výši 34,4 mil. Kč, je hospodaření obce hodnoceno nezávislým auditem jako dobré
bez připomínek, rozpočet je vyrovnaný, obec  je bez dluhů.

Na těchto bezesporu dobrých výsledcích samozřejmě pracovalo celé vedení a Zastupitelstvo obce, ale podíl nezávislých kandidátů
je ve všech směrech značný. Proto si Sdružení  nezávislých kandidátů Střelice dovoluje představit patnáct Vašich spoluobčanů,
kteří chtějí pokračovat v započaté práci a ucházejí  se o Vaši podporu v blížících se komunálních volbách:

Naším cílem je:
- aby se střelickým občanům v obci dobře žilo
- aby tu chtěly natrvalo zůstat i naše děti
- aby vzhled obce a místní zvyky k nám přivedly nové občany

Dovolujeme si vás všechny pozvat ke komunálním volbám 20. - 21. 10. 2006.
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KŘESŤANSKÁ A DEMOKRATICKÁ UNIE - ČESKOSLOVENSKÁ STRANA LIDOVÁ

Volby do zastupitelstva obce Střelice pro volební období 2006 - 2010

Kandidáti KDU-ČSL
Fialová Helena Mgr.
Liška Alois ing.
Fučík Vojtěch ing.
Stehno Jan
Smutný Patrik
Vidlák Pavel
Holešovský Marek Mgr.
Dlapka Jan
Liška Vojtěch
Jamborová Jitka
Vašulín Jiří
Smejkal Pavel
Novotná Martina ing.
Ryba Svatopluk
Bartlová Marie

Naši kandidáti zvoleni do obecního zastupitelstva budou prosazovat následující:

• starostou obce zvolit kandidáta volební strany, která získá v obecních volbách největší
počet hlasů

• každoročně tvořit vyrovnaný rozpočet obce, pouze pro finančně náročné stavby použít
úvěr, který však nesmí obec neúměrně zadlužit

• zajistit provoz a údržbu základní školy
• dohlédnout, aby obec jako zřizovatel základní školy dbala na kvalitu výuky
• zajistit péči o staré, nemocné a opuštěné občany dovážkou obědů a jednorázovými

finančními výpomocemi
• zajistit provoz domu s pečovatelskou službou
• dokončit přístavbu tělocvičny základní školy
• dokončit rekonstrukce místních komunikací na ulici Jar. Svobody, V Uličce a Za Humny
• zrealizovat postupnou opravu a údržbu obecních komunikací v rámci katastru obce
• postupná oprava a budování chodníků s výsadbou zeleně
• oprava a údržba obecních budov (zdravotní středisko, bývalý Dům služeb)
• zpracování studií na řešení veřejných prostor
• podporovat zachování lidových zvyků a tradicí
• spolupracovat s Policií České republiky při zajišťování klidu a pořádku v obce
• vybudování suchého poldru a úprava vodního režimu v obci
• podpora sportovních a společenských organizací
• dokončení připojení domů na ul. Nebovidská na veřejný vodovod
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Vážení  občané,
za několik málo dnů budete přistupovat

k volebním urnám a budete volit nové obecní
zastupitelstvo na další čtyřleté volební
období.  Rozhodování, komu dát svůj hlas,
není zpravidla jednoduché, pokud volič
nepř istupuje k volební urně
s přesvědčením, že si na radnici stejně
budou dělat co chtějí, ať už se rozhodne
jakkoliv.  Většina voličů však přesto
př istupuje k volbám zodpovědně,
se znalostí minulosti, s posouzením
přítomnosti a svým hlasem se rozhoduje
pro budoucnost.

Co se udělalo do roku 1990?
Je třeba připomenout, že do konce roku

1990 byli ve vedení obce členové dnešní
KSČM. I když minulá období jsou vlastně
za námi, připravila podmínky pro následnou
realizaci mnoha stavebních akcí,
které v naší obci proběhly:
• výstavba základní vodovodní sítě v obci

před stavbou silnice třetí třídy probíhající
celou obcí

• následná stavba vodovodních řádů
v ostatních ulicích

• příprava generelu plynofikace obce
• následná výstavba rozvodu plynu,

která umožnila změnu charakteru
vytápění drtivé většiny domů v obci

• výstavba kanalizační sítě ve Vršovicích
• rozjednáno zřízení vlakové zastávky

na dolním konci
• nezapomínalo se na projektovou

př ipravenost tak, aby nové
zastupitelstvo mohlo pokračovat nadále
v práci na rozvoji obce.

Na čem jsme se podíleli od roku 1991
do roku 2006?

Po všechna minulá volební období
od roku 1991 jsme mě l i  vždy
v zastupitelstvu obce své zástupce,
kteří se nemalou měrou podíleli na jejím
řízení, úvahách o zlepšení života občanů,
na zvelebování obce. Naši zástupci Vám
byli přímo odpovědni za dodržování
pravidel hospodaření s finančními
prostředky - mě l i jsme zastoupení
ve vedení kontrolního výboru, ve výboru
finančním i stavební komisi. Výsledky
jejich práce jsou kontrolovatelné a víme,
že nedopustili plýtvání.

Co se nám nepodařilo?
V uplynulém volebním období jsme

neměli, bohužel, svého zástupce v radě
obce a nemohli jsme proto ovlivnit
rozhodování rady. Bylo to způsobeno

Volební  program  KSČM  v obci  Střelice

volebními výsledky v roce 2002,
o kterých jste rozhodli vy - voliči. Rádi
bychom se podíleli i na rozhodování rady
obce. Museli bychom však získat dva naše
zástupce zvolené do obecního
zastupitelstva. Věříme, že s vaší podporou
se to podaří.

 Obraťme se ale spíše k budoucnosti.
Je jasné a dříve tomu nebylo jinak,
že výstavba obce je odvislá od objemu
financí, které se pro tento účel podaří
zajistit. Především získaný objem
prostředků rozhodne o tom,
jakým tempem bude možno dále
pokračovat v díle odstupujícího
zastupitelstva, které rovněž v přípravě
výstavby nezapomenulo na své nástupce.

Co chceme v novém volebním období?
• dokončení rekonstrukce a výstavby

kanalizace
• následnou úpravu vozovek, chodníků a

veřejných prostranství. Zejména chceme
prosadit konečnou úpravu ulice
Jaroslava Svobody včetně asfaltového
povrchu a bezprašných chodníků.
Pro život mnoha spoluobčanů je důležitý
záměr upravit chodníky a vstupy
do veřejných budov tak, aby se usnadnil
přístup lidem s tělesným postižením.

• bytovou výstavbu ve všech formách
s maximální podporou obce
Jeví se vhodným rovněž nezapomínat
na rodiny s malými dětmi a mladá
manželství a pokusit se prosadit a
realizovat stavbu domu, který by řešil
za výhodných finančních podmínek (či
alespoň formou výhodných finančních
splátek) jejich často svízelnou bytovou
situaci.

• bezvýhradné dodržování schváleného
územního plánu obce, nepřipustit
jakékoliv výjimky

• podporu podnikatelské činnosti v obci
v rámci zákonných norem
V zájmu dalšího zdárného rozvoje naší
obce je rovněž podpora podni-
katelské činnosti a vytváření podmínek
pro rozšíření počtu podniků v obci.

• směrovat podnikatelskou činnost
výhradně do podnikatelské zóny
schválené územním plánem

• prosadit větší pravomoc obce k vymáhání
dodržování zákonnosti na jejím území
v zájmu všech občanů

• podporu sportu všeho druhu v obci
• spolurozhodování o tvorbě rozpočtu obce

a toku financí
Finanční hospodaření obce je třeba
zprůhlednit a postavit pod veřejnou
kontrolu občanů. Rozpočet obce a jeho
průběžné plnění nemůže vůči občanům
představovat obchodní tajemství.

• větší podporu kulturnímu dění v obci
ze strany kulturní komise včetně
finančních dotací pro dnes již tradiční
akce (Mladé hody, Staré hody, Střelické
strunobraní, hostující divadelní
představení, koncerty LŠU atp.).
Občanské sdružení Sešlost odvedlo
v uplynulém období velký kus práce
v kulturní oblasti navzdory téměř
bezvýznamné podpoře orgánů obce.
Výsledky by byly ještě výraznější
př i  podpoře a zájmu oficiálních
obecních orgánů.

• podporu zahrádkářů a chatařů,
kteří rovněž přispívají k rozvoji naší obce

• prosadit pravidelné informace
na zasedání obecního zastupitelstva
o stavu životního prostředí v obci a
jejím okolí

O podíl na této práci i na tvorbě její další
orientace mají zájem i členové naší strany,
která v současné době nemá sice velkou
členskou základnu, ale mladší členové
mají zatím dosti sil, aby pomohli novému
zastupitelstvu v jeho další práci. Naši
členové a příznivci strany již v minulosti
prokázali, že nejsou zvyklí vytvářet jen
plány a sliby, ale vlastními silami se rovněž
podílet na práci zastupitelstva a prosazovat
zlepšování životního prostředí v obci a tím
i prostředí pro všechny naše občany.

Naši kandidáti:
1. Ing. Vladimír Novák 57 let učitel
2. Josef Rozsíval 56 let technik
3. Ing. Zdeněk Shorný 53 let technolog
4. Petr Maťák 60 let důchodce
5. Alois Dostál 62 let řidič
6. Jan Maršálek 61 let důchodce
7. Anna Pavlíková 71 let důchodkyně
8. Jaromír Doubek 70 let důchodce
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Stručně z historie naší obce IV.
Omluva všem čtenářům Zpravodaje a zejména

těm, kteří pozorně čtou tuto rubriku. V minulém
zářijovém Zpravodaji se do událostí za srpen
vloudily nedopatřením nepříjemné chyby,
na něž jsme byli upozorněni. Proto chybná data
událostí uvádíme znovu správně:
1834 [22.08.] - V Břeclavi byl popraven oběšením

čeledín, který ve Střelicích o svatodušních svátcích
roku 1833 přepadl faráře Václava Růžičku (80).
1941 [1.8.] - Kooperátorem ve střelické farnosti

se stal Rudolf Zbirovský (26).
1967 [22.8.] - Zemřel střelický obchodník

(cement, železo, rákos, lepenka, uhlí, nádobí,
potraviny aj.) Adolf Zapletal (65).
1968 [21.8.] - Okupačním vojákem byl zastřelen

v Brně-Bohunicích učeň Josef Žemlička z Omic (16),
který jel na malém motocyklu a zřejmě nezastavil
vojenské hlídce. Byl žákem střelické školy.

Za tyto chyby se našim čtenářům omlouváme.
Omlouváme se i panu Milanu Coufalovi za případné
nepříjemnosti, které jsme mu tímto nedopatřením
způsobili. Pozitivní na tom je, že jsme si uvědomili,
že je tato rubrika dosti sledovaná a čtená.

Za redakci Luděk Sklenář

A nyní již události v naší obci
v minulosti během září.
1657 [28.9.] - Nový farář (správce?)

ve Střelicích, Václav František Hrabovský.
1749 [16.9.] - Vznikl velký požár ve Střelicích

v č. 67 a zničil polovinu obce i s radnicí. Shořela
obecní truhla i s památnými listinami.
1766 [6.9.] - Postaven železný kříž s bání na nově

postavenou věž střelického kostela (do plechové
báně byla opět vložena nejstarší listina z 2. června
1696, která zde byla při opravě nalezena). Základní
kámen zvenčí zazděný v severní chrámové zdi,
označuje místo odkud tenkrát kostel byl prodloužen.
Zápis v rajhradské pamětní knize: „Léta Páně 1838
začala se dělat hned na jaře železná dráha z Vídně
do Brna, kdežto roku 1839 dokonána, a dne
7. července toho roku jelo se ponejprv z Vídně
do Brna, kdežto 6 mašin jedna za druhou jela,
a to s pěknó muzikó a velkó slavnosťó,
kdežto mnoho pánů a paní jak z Vídně tak i z Brna
ve vozech seděli. Když pak ještě toho dne z Brna
zpátkem do Vídně jeli, tak ty přední mašině se
ve Vranovicích zastavile, a sobě dříví a vodu brali,
když jak ta poslední tam za nima přijela, tak jim
do vozu vrazila, že hned ale 15 vozů na kuse
rozdrtila, takže z těch lidí a pánů, co v těch seděli,
hned ale 16 mrtvech a ale 30 plazirovanech zůstalo.
Tato železná dráha byla první v našem císařském
držení, neb spíše ani žádný člověk o tom neslyšel,
a ani se to žádný nemohl představit, jaká ta železná
silnica byla, neb lidi říkali, že by to nemohlo být
po dobrým, kdyby měl vůz bez koní tak prudko jet,
že by to muselo být s čertem... (pozn.: nikdo
nepřišel o život, pouze 8 osob bylo zraněno).
1781 [1.9.] - Patentem bylo zakázáno tělesné

trestání poddaných holí, karabáčem.
1848 [7.9.] - Zrušení poddanství a robotních

břemen v Rakousku, za náhradu. Nejvýznamnější
a trvalý výsledek zasedání říšského sněmu,
vyvazovací operáty (Vyvázaní z farních desátků
a Vyvázání z poddanských povinností). Obecní
bubeník oznamoval: bum - bum - bum.
NA WGEDOMOST SE DÁWÁ, ŽE SE GEHO
CÍSAŘSKÉ WELIČENSTWO ROZHODLO ZRUŠIT
ROBOTU... bum - bum - bum. Zrušení poddanství
umožnilo dominikálním chalupníkům, familiantům a
ostatním držitelům klášterních nemovitostí získání
vlastnického práva k tomuto až dosud emfyteuticky

drženému majetku. Střeličtí poddaní se sice
nevykupovali přímo z robot, museli se však vykoupit
z povinností zakotvených v aboliční smlouvě a
zaplatit své tehdejší vrchnosti - majiteli hajanského
panství Jindřichovi rytíři ze Smetanů - náhradu
neboli odškodné v hodnotě jedné třetiny oceněných
povinností, což představovalo obnos 3.753 zlatých
57 krejcarů, rozvržených na 20 ročních splátek
po 187 zlatých 41 krejcarech. Pololáníci platili ročně
náhradu kolem 6 zlatých neboli za dvacet let asi
120 zlatých a čtvrtláníci kolem 2 zlatých,
čili za dvacet let asi 40 zlatých, zatímco chalupníky
usedlé na rustikální půdě od placení náhrad
osvobodili. Kromě toho všichni majitelé střelických
vinohradů zaplatili hajanské vrchnosti odškodné
za činži jednorázově 196 zlatých 32 krejcarů.
Bez náhrady provedla vyvazovací komise
osvobození od činže za šenkování vína v obecní
hospodě a od jiných vrchností vybíraných dávek a
poplatků. Zrušením poddanství umožnilo
dominikálním chalupníkům, familiantům a ostatním
držitelům klášterních nemovitostí získání
vlastnického práva k tomuto až dosud emfyteuticky
drženému majetku. Zaplatili za to však hajanské
vrchnosti odškodné ve výši dvou třetin hodnoty
svých povinností, což ročně dělalo celkem 446 zl.
a 27 krejcarů, neboli za dvacet let 8.932 zl. a 38
krejcarů. Familianti takto platili podle rozlohy a bonity
pozemku od 6 do 20 zlatých. Dědicové Matouše
Holešovského a jeho společníků celkem 145 zlatých
a 18 krejcarů. Držitelé bývalých klášterních realit -
- hospody 12 zlatých a 39 krejcarů, kovárny 3 zlaté
a 22 krejcarů, mlýna 64 zlatých a palírny 24 zlatých
ročně. Devatenáct dominikálních chalupníků platilo
odškodné po 36 krejcarech ročně, dalších pět po 32
krejcarech a držitel někdejší panské myslivny č. 149
platil 40 krejcarů ročně po dvacet let. Naproti tomu
držitele dominikálních chalup vzniklých adaptací
budov bývalého kartuziánského dvora od placení
odškodného osvobodili. Současně s výkupem
z poddanství provedli též výkup z farních
desátků ,   platy duchovních byly hrazeny
ze státních prostředků.
1866 [2.9.] - Ze Střelic odešli poslední pruští

vojáci. Obec dostala náhradou 2.200 zlatých.
1900 [14.9.] - Petr Bezruč napsal: Z Plumlova -

- Vzpomínky jsou, z duše lidem neuhnou a neuskočí,
jak hoře pod Beskydem teskný bor nad Ostravicí,
jak šum rodného mlýna jaké dvoje krásné oči, tmavé
oči, tmavé líce panenky zpod Peregrína.
1906 [9.9.] - Ve Střelicích otevřena a vysvěcena

nynější „stará“ škola (stavba školy začala v roce
1905) za 70 tisíc K. V době otevření byla čtyřtřídní.
Starší část dřívější školy č. 101 postavenou r. 1819
koupil spolek Snaha za 4.000 K. Novější část koupil
za 6.000 K farář Josef Dubský a bydlel v ní po svém
odchodu do výslužby v letech 1910 - 1922.
1918 [10.9.] - Narodil se páter Jan Smutný.

V domě č.p. 240 ve Střelicích, patřícímu Tomáši a
Františce Smutným (roz. Švestkové), se narodilo
pět synů. Jedním z nich byl i syn Jan. Jan v roce
1924 nastupuje školní docházku v Obecné škole
ve Střelicích, kde setrvává až do roku 1929.
Ve studiu pokračuje na klasickém gymnáziu v Brně
na ulici Legionářské (dnes kpt. Jaroše). V prvním a
druhém ročníku dojíždí denně do školy, v dalším
studiu je ubytován v Biskupském chlapeckém
semináři, kde se po studiu připravuje na své
teologické studium. Po maturitní zkoušce
(17.6.1937) nastupuje pětileté studium
v teologickém semináři ukončené svěcením
na kněze v katedrále v Brně (5.7.1942) světícím
biskupem olomouckým Stanislavem Zelou. První
(primiční) mši svatou slouží v kostele Nejsvětější
Trojice ve Střelicích dne 12.7.1942. Nastupuje
do farnosti Oslavany, s farním kostelem
sv. Mikuláše, kde vykonává funkci kooperátora
(kaplana). Odtud 17.2.1949 nuceně odchází
do zahraničí, aby unikl před represemi tehdejšího

režimu. Za hranicemi Rakouska se dostává
přes sovětskou zónu do zóny britské, kde je mu
svěřena duchovní správa v utečeneckých
táborech až do konce roku 1949. Zde spočívá jeho
pomoc ve službě náboženské, sociální a emigrační
(znovuzapojení běženců do usazení a nabytí
občanství v různých státech světa). Ve stejné
funkci je vyslán i do Itálie, a to nejdříve na sever
poblíž Ancony (diecéze JESI) a později na jih
k Neapoli (Salermo). Zde prožívá Milostivé léto
v roce 1950. Po ukončení mise se vrací zpět
do Rakouska, kde pokračuje ve své práci a žádá
o vlastní vystěhování. Počátkem roku 1951 získal
od biskupa Ludvíka Kučery, sídelního biskupa města
Lincoln ve státě Nebraska, svolení k dočasné
výpomoci v duchovní správě. Z německého
přístavního města Bremen připlouvá po osmitýdenní
namáhavé cestě, stižen mořskou nemocí, do New
Yorku, kde je přijat reprezentantkou kláštera
redemptoristů (český řád). Po týdnu se vlakem
přesouvá do Lincolnu, kde ho přijímá kaplan
monsignor Hain. Je mu přiděleno místo kaplana
u ctihodných sester Nejdražší Krve Páně v David
City. Zde působí po dobu dvou let a učí se jazyk.
Po ukončení mise působí asi půl roku ve farnostech
jako zástup. V červnu 1953 je jmenován
administrátorem v tisícovém městečku Curtis
ve státě Nebraska. Zde se stává oporou nejen
mládeže a studentů, ale i ostatních členů farnosti,
když se pouští nejprve do stavby farní haly (místo
pro shromažďování) a zděného kostela sv. Jakuba
na místě dřevěného kostelíku. Po jeho dostavbě
(17.2.1958) se stěhuje do diecéze Grand Island
ve státě Nebraska. Zde se stává farářem v kostele
P. Marie v Pleasantonu s misiemi (přifařené obce)
Hazard (kostel sv. Gabriel) a Prairie Center (kostel
p. Marie), která čítá asi 450 věřících nejrůznějších
národností. Zde taktéž v lednu roku 1959 dostává
americké občanství. V roce 1959 se opětovně
pouští do stavby. Nejprve do stavby farní haly a
po děsivém tornádu (27.6.1959) i do stavby
zděného kostela na místě zničeného dřevěného
kostelíka. Obě stavby jsou dokončeny takřka
do roku od jejich započetí a kostel je vysvěcen
v roce 1960 biskupem Paschangem. V roce 1966
je k farnosti přičleněna osada Saint Mary’s a tím se
jeho působiště rozšiřuje na rozlohu cca 420
čtverečních mil. Ve farnosti Hazard se pouští
do přestavby dřevěného kostela, a to ve dvou
etapách. V letech šedesátých první a v letech
80. druhé. Z farností jím spravovaných vzešel jeden
kněz a dvě řádové sestry. Iniciuje a podílí se
na založení Diecézního penzijního fondu v roce
1972. V roce 1990 se poprvé po změně režimu
v tehdejším Československu vrací do rodné
vesnice, kde taktéž při své druhé návštěvě dne
12. července 1992 ve Střelicích a 19. července
1992 v Oslavanech slouží mši svatou jako
poděkování za 50 let kněžství. Za svoje životní dílo
a reprezentaci obce v zahraničí se stává čestným
občanem obce Střelice. V roce 1984 si kupuje
v zemi, která se stala jeho novým domovem, domek
poblíž kostela, kde působí a v roce 1993 odchází
na odpočinek. Na rodné místo se vrací i v letech
1994,1996,1998, 2000 a 2001. Udivuje nás svou
vitalitou, přehledem o dění ve světě, pamětí a
znalostmi nejen historického charakteru.
1924 [20.9.] - Rychlost automobilů v obci Střelice

je nařízena na 15 km v hodině, proto není nutné
zabudovat výstražné tabule.
1928 [28.9.] -  Vysvěcena nová část

střelického hřbitova.
1928 - Ve Střelicích pořízena nová motorová

hasící stříkačka za 40 tisíc Kč.
1930 - Obec Střelice měla 460 domů s 2264 obyvateli.
1932 - Vznikl sportovní klub (SK) Střelice jehož

hřiště bylo zřízeno v roce 1933 na pozemcích
ležících mezi zahradou hostince u Pernů a
železniční tratí.
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Nové knihy v obecní knihovně

Beletrie
J. Crusie Švindl
I. Fuchsová Když Anna utekla
J. Grisham Lobbista
C. Harrod-Eagles Smrt krásné hudebnice
P. Hejcman Nebožtíkům věnce
M. Higgins-Clark Kdo se dívá, když spíš
E. Kačírková Dívka v zrcadle
J. Kroutvor Rozsypaný čaj
T. Míka Und
J. Moravcová Vražda v lázních Luhačovicích
S. Monyová Střípky z ložnic
I. P. Olenič Rendez-vous před márnicí
J. Plaidy Vzdorující královna
H. Pražáková Dobrý den Brno
N. Roberts Modrá jiřina
V. Řeháčková Každá láska něco stojí
A. Sapkowski Boží bojovníci, Narreturm
J. Siegel Hra s nevěrou
M. Stašek Některé věci
H. Hardenová Příliš mnoho náhod

v Tenerife Mar
Beatová poezie autorů žijících hrajících

Naučná
W. B. Breuer Operace Dragoon
J. Fidler Pearl Harbor 1941
P. Matuška Aranžování květin
E. Obůrková Výlety s dětmi
J. Rak Zdobíme balkony a terasy
T. Saunders Pekelná dálnice
D. Selucký Grand Prix a Formule 1
P. Swift Malé dřevěné stavby v zahradě
P. Swift Malé cihlové stavby v zahradě
P. Swift Cesty, schody a terasy
P. Swift Zahradní ploty a zdi
I. Toušlová Toulavá kamera 2
M. Bestajovský Lidové obyčeje a nápady

pro šikovné ruce
J. Vavrošová Praktické rady a návody

o bylinkách a vše kolem nich
J. Vavrošová Praktické rady a návody

pro domácnost, zdraví a krásu
V. Vondrák Rybářství od A do Z

Skládáme ubrousky
150 let železnice z Brna do Zastávky

Beletrie pro děti
I. Březinová Básník v báglu
J. Pavlovič       Druhá knížka Dědečka Večerníčka
E. Petiška Staré řecké báje a pověsti
P. Šmalec Šmalcova abeceda
J. Žáček Na svatýho Dyndy

Zvířátka na dvoře

Naučná pro děti
A. Mitchel Stromy
O. Růžička Počítač pro děti

s pavoučkem Kloboučkem
Dětský atlas světa, aneb, Alík na cestách

Velká kniha malého školáka

Košíková
V říjnu začínají soutěže košíkové. Jsou

přihlášena družstva starších minižáků a mužů.
I. kolo SOP mužů-západ: Sokol Střelice - BK
Jihlava B v sobotu 14. října v 17:00 hodin.
Soutěže starších minižáků začínají až v listopadu,
do té doby máme ještě možnost něco natrénovat.
Utvořil se nadějný základ družstva ročníku 1994
a mladších, avšak je jich stále málo. Vyzýváme
rodiče chlapců ročníku 1994 a mladších,
aby zkusili poslat své děti do sokolovny,
aby vyplnili jejich volný čas. Trénujeme 2x týdně,
a to v úterý a čtvrtek od 18:00 do 19:30 hodin.

Za oddíl košíkové M. Karafiát

Střelický kros XIV.ročník
Střelice, sobota, 14. října 2006 v 8.30 hodin
Pořadatel: Základní škola Střelice,SRPZŠ Střelice
Místo: Střelice,hřiště u školy
Přihlášky: V budově školy do 20minut před startem
kategorie
Zdravotní služba: Zdravotník školy
Úhrada: Závodníci startují na náklady vysílající
složky nebo vlastní
Startovné: Závodníci v dospělých kategoriích 20,- Kč
Doprava:
Odjezdy z Brna (vlak):

7.46 příj.: 8.06 směr  Znojmo
8.37 8.54 směr Jihlava
9.37 9.54 směr Jihlava

Odjezdy ze Střelic (vlak):
10.42 př.Brno: 10.58
10.55 11.10
11.55 12.10
12.55 13.10
13.44 13.58

Kategorie a časový pořad:
8.30 Zahájení
8.35 Nejmladší (roč. 99 a mladší) 150 m
8.45 Žákyně (98 - 97) 300 m
8.55 Žáci (98 - 97) 450 m
9.05 Žákyně (96 - 95) 450 m
9.15 Žáci (96 - 95) 750 m
9.35 Žákyně ml. (94 - 93) 750 m
9.45 Žáci ml. (94 - 93) 1050 m
10.00 Žákyně st. (92 - 91) 1050 m
10.15 Žáci st. (92 - 91) 1500 m
10.30 Dorostenci (90 - 89) 2250 m
10.45 Dorostenky, ženy (90 a st.) 2250 m
11.00 Muži (88 - 67) 4500 m

Muži veteráni (66 a st.) 4500 m

Vyhlášení vítězů a ceny: První tři závodníci
v kategoriích mužů,žen,veteránů obdrží diplom a
peněžní ceny,první tři v ostatních kategoriích obdrží
diplom a věcné ceny.
Sponzoři závodu: SRPZŠ Střelice, Obec Střelice
a Čepro a.s.

1932 - Základní kámen jižního křídla přístavby
Střelického kostela. Při kopání náhodně odkryta
podzemní chodba směřující jednak
na severovýchod až východ přes dvory a zahrady
selských domů na Kozí straně a vyúsťujících
v někdejším sklepě domu č. 38 na téže ulici, jednak
vedoucích na jih od kostela, zrušeným sklepem
pod domem č. 53 a odtud pak dále na jihozápad,
k zatím neznámému vyústění. Firma Otmar Vačkař
z Brna účtovala za zhotovená vitrážová okna
do střelického kostela celkem 28.302,40 Kčs.
1933 [19.9.] - Ve Střelicích skončila stavba silnice

k nádražní budově.
1940 [8.9.] - Protektorátní četník zastřelil na území

Střelic vojáka německého wermachtu - zběha.
1947 [15.9.] - Zahájeny vykopávky základů

pro stavbu tzv. Nové školy (Územní měšťanské
školy) ve Střelicích.
1949 [26.9.] - Zemřela v Brně hraběnka Marie

Deymová, rozená Hatlnoncourt (Harnoncourtová),
bývalá majitelka hajanského panství.
1979 [3.9.] - Odhalen ve Střelicích pamětní kámen

ozdobený reliéfem obecních symbolů v parku ulice
Na hrázi.

Připravila redakce podle podkladů
pana Milana Coufala.


